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Załącznik do Zarządzenia Nr 2838/2022 

Prezydenta Miasta Krakowa z dnia 6.10.2022 r. 

 

WYKAZ I SPOSÓB ROZPATRZENIA UWAG ZŁOŻONYCH 

DO PONOWNIE WYŁOŻONEJ DO PUBLICZNEGO WGLĄDU CZĘŚCI PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OBSZARU „PIASTOWSKA II” 

I ROZPOZNANIA PISM W ZAKRESIE NIESTANOWIĄCYM UWAG 

 

Ponowne wyłożenie do publicznego wglądu części projektu planu odbyło się w okresie od 1 do 31 sierpnia 2022 r. 

Termin wnoszenia uwag dotyczących wykładanej części projektu planu określony w ogłoszeniu i obwieszczeniu w tej sprawie upłynął z dniem 16 września 2022 r. 

W poniższym wykazie zostały wyszczególnione złożone uwagi i pisma. 

 

Lp. 

NR 

uwagi

/ 

pisma 

 

DATA 

złożenia 

uwagi/ 

pisma 

IMIĘ  

i NAZWISKO 

lub 

NAZWA 

JEDNOSTKI 

ORGANIZA-

CYJNEJ 

(adresy w 

dokumentacji 

planistycznej) 

TREŚĆ UWAGI/PISMA 

(pełna treść uwagi/pisma znajduje się w dokumentacji planistycznej) 

ozna-

czenie 

nierucho

-mości, 

której 

dotyczy 

uwaga 

(numery 

działek 

lub inne 

określe-

nie 

terenu 

objętego 

uwagą) 

w obr. 

11 Kro-

wodrza 

PRZEZNA-

CZENIE 

nierucho-

mości  

w projekcie 

planu 

ROZSTRZYGNIĘCIE 

PREZYDENTA MIASTA 

KRAKOWA W SPRAWIE 

ROZPATRZENIA UWAGI 

UWAGI 

(informacje i wyjaśnienia dotyczące rozpatrzenia uwagi –  

w zakresie uwag nieuwzględnionych 
oraz rozpoznania pism w zakresie niestanowiącym uwag) 

UWAGA 

UWZGLĘD

-NIONA 

UWAGA 

NIEUWZGLĘD-

NIONA 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 

1.  1.  14.09.2022 [...]* Wnosi się o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu 

KDX.2 (teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej 

klasy dojazdowej). Jako mieszkańcy nie zgadzamy się na taką 

zmianę. Będzie ona skutkowała:  

 Znacznym zwiększeniem ruchu samochodowego na ulicach 

Sawickiego i Owcy-Orwicza przez zmianę tych ulic w ulice 

przelotowe - stanowić to będzie zagrożenie bezpieczeństwa 

pieszych, nie mówiąc o uciążliwości hałasu i spalin a także o 

związanym z tym spadku wartości naszych nieruchomości 

 Spadkiem bezpieczeństwa naszych domów - nieruchomości 

położone przy ulicach ślepych są zdecydowanie mniej narażone 

na kradzieże i rabunki. 

 Problemami z odprowadzeniem wód opadowych - ulica 

Sawickiego nie jest dostosowana do skutecznego odprowadzania 

wody opadowej-  problemy występują już teraz przy silniejszych 

opadach deszczu 

 Nieuzasadnionymi kosztami - Inwestycja będzie niezwykle 

kosztowna ze względu na usytuowanie w jej obrębie licznych 

instalacji, bardzo duże nachylenie terenu i wymagane w związku 

z tym prace ziemne a także wywłaszczenia właścicieli sąsiednich 

nieruchomości. 

Jednocześnie zwracamy uwagę i prosimy o zaplanowanie 

dostosowania istniejących schodów do potrzeb osób 

niepełnosprawnych np. przez budowę pochylni. 

435/5 

435/6 

KDD.3  uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

2.  2.  8.09.2022 [...]* 

3.  3.  8.09.2022 [...]* 

4.  4.  9.09.2022 [...]* 

5.  5.  9.09.2022 [...]* 

6.  6.  12.09.2022 [...]* 

7.  7.  13.09.2022 [...]* 

8.  8.  7.09.2022 [...]* 

9.  9.  16.09.2022 [...]* 

10. K

D

D

.

3 

10.  16.09.2022 [...]* 

11.  11.  16.09.2022 [...]* 

12.  12.  16.09.2022 [...]* 



 2 

 przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

       Równocześnie wyjaśnia się, że zapisy projekt planu umożliwiają 

realizację np. pochylni zapewniających warunki dla poruszania się 

osobom ze szczególnymi potrzebami.  
13.  13.  13.09.2022 [...]* Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej). Jako mieszkańcy nie zgadzamy się na taką zmianę. 

Będzie ona skutkowała:  

1. Bardzo dużym zwiększeniem ruchu samochodowego na ulicach 

Sawickiego i Owcy-Orwicza przez zmianę tych ulic w ulice 

przelotowe przez to stanowić to będzie zagrożenie 

bezpieczeństwa pieszych. Ulica Sawickiego tzw. ślepa stanowi 

teraz ulicę do dojazdów samochodów naszych mieszkańców i 

spacerów starszych mieszkańców i okolicznych matek z małymi 

dziećmi. 

2. Zagrożeniem dla pieszych, wszystkie podstawowe sklepy- 

spożywcze, warzywniak, piekarnia i apteka znajdują się na ul. 

Kr. Jadwigi- do tych sklepów chodzimy codziennie więc należy 

już teraz pomyśleć o zrobieniu na skrzyżowaniu ul. Sawickiego i 

ul. Owcy-Orwicza prawdziwe przejście dla pieszych i 

przypominam że po prawej stronie na ul. Owcy-Orwicza idąc w 

dół do ul. Kr. Jadwigi nie ma chodnika. Samochody jadące do 

góry będą musiały się zatrzymać co powodować będzie zatory i 

niebezpieczeństwa. Dlaczego nasi mieszkańcy z ul. Sawickiego 

mają być na to narażani w imię wygody paru mieszkańców z ul. 

Fabijańskich. Bezpieczeństwo moje, mojej rodziny i moich 

sąsiadów jest tak samo ważne 

3. Uciążliwością hałasu i spalin przez co spadnie wartość naszych 

nieruchomości to po to-aby wzrosła wartość nieruchomości na 

ul. Fabijańskich naszym kosztem. Nasi przodkowie nie po to 

budowali w tak spokojnej i cichej ulicy aby teraz dla paru 

mieszkańców z ul, Fabijańskich nasze nieruchomości traciły na 

wartości a ich zyskiwały. 

4. Spadkiem bezpieczeństwa naszych domów - nieruchomości 

położone na tzw. ślepych ulicach są zdecydowanie mniej 

narażone na kradzieże i rabunki. 

5. Zaburzeniem ciszy i spokoju na ul. Sawickiego, dlaczego 

mieszkańcy ul. Fabijańskich w momencie uzyskiwania 

pozwolenia na budowę zaakceptowali sposób obsługi 

komunikacyjnej swoich nieruchomości wskazany w warunkach 

przyłączenia do drogi publicznej polegającej na dojeździe 

poprzez ul. Fabijańskich do ul. Kr. Jadwigi. W tym czasie 

widzieli jak wygląda ul. Fabijańskich i korzystają z niej do teraz, 

to co się nagle podziało, że kosztem 17-stu domów po stronie ul. 

Sawickiego dla 9-ciu domów z ul Fabijańskich my mamy stracić 

bezpieczeństwo, ciszę, spokój dla ludzi którzy teraz chcą mieć do 

wyboru dwa dojazdy do swoich posesji. Wygląda na to, że 

komuś bardzo zależy na otwarciu tej drogi, Czy to dla jakiegoś 

435/5 

435/6 

KDD.3  uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

       Równocześnie wyjaśnia się, że zapisy projekt planu umożliwiają 

realizację np. pochylni zapewniających warunki dla poruszania się 

osobom ze szczególnymi potrzebami.  
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Dewelopera, który już czyha na nowy teren pod pretekstem 

braku dojazdu dla karetki pogotowia? Ja i wszyscy mieszkańcy 

w ulic Sawickiego i Owcy-Orwicza nie wymyślamy różnych 

utrudnień dla mieszkańców ul. Fabijańskich. 

6. Zagrożeniem, że w wyniku przeprowadzenia tej drogi 

dojazdowej ruszy kolejny deweloper z pomysłem na wycięcie 

drzew na Sikorniku i wybudowania kolejnego osiedla. Dlaczego 

wy planiści nie patrzycie przyszłościowo i nie chcecie chronić 

takich miejsc jak nasza ulica Sawickiego leżąca w spokoju i przy 

zielonym terenie, jeżeli teraz to wprowadzicie w życie, to 

znaczy, że nie myślicie o przyszłości a przecież planowanie 

przestrzenne to myślenie i przewidywanie na przyszłość. Tereny 

zielone zależą przede wszystkim od Was planistów - nie należy 

niszczyć tego co już jest dobre, w imię wygody paru osób dla 

których to nie ma znaczenia. Rozumiem, że na dolnym odcinku 

ul. Fabijański należy ją wyremontować i na tym powinni skupić 

się tamtejsi mieszkańcy (tłumaczenie że nie może dojechać tam 

karetka pogotowia jest nieuzasadniona - a jak do tej pory 

dojeżdżała?). Taki układ istnieje od kilkudziesięciu lat, to co 

teraz się zmieniło, przybyło kilku nowych mieszkańców i chcą 

tzw. starym mieszkańcom zmienić ich świat dlaczego oni mają 

do tego prawo a ja nie mogę zostać przy tym co dla mnie dobre. 

W naszych domach już mieszkają trzecie pokolenia i chcą 

dziedziczyć to co było dobre i sprawdzone. 

7. Problemami z odprowadzeniem wód opadowych- ulica 

Sawickiego nie jest dostosowana do skutecznego odprowadzenia 

wody opadowej- problemy występują już teraz przy silniejszych 

opadach deszczu. 

8. Nieuzasadnionymi kosztami - inwestycja będzie bardzo 

kosztowna z uwagi na usytuowanie w jej obrębie licznych 

instalacji gazowych, wodnych tuż przy schodach. Istnieje duża 

różnica poziomów między ulicami Sawickiego a Fabijańskich w 

związku z tym prace ziemne a także wywłaszczenie sąsiednich 

nieruchomości będzie bardzo kosztowne, nie wiem czy nie 

przekroczy kosztu remontu samej ulicy Fabijańskich to też 

należy brać po uwagę przy tej zmianie. Nasza ulica Sawickiego 

trzy lata temu doczekała się remontu i wygląda ślicznie więc po 

wprowadzeniu tych zmian i po przeprowadzeniu tej przebudowy 

w odcinku - zamiana schodów na jezdnię doprowadzi do tego, że 

nasza śliczna ulica Sawickiego zostanie poprzez przebudowę 

zniszczona - ponieważ musi tam wjechać ciężki sprzęt i ciężki 

materiał- pytam w imię czego? Wystarczyłoby by mieszkańcy z 

ulicy Fabijańskich skupili się na przeprowadzaniu jej remontu- 

przecież jest teraz odpowiednia nawierzchnia antypoślizgowa a 

nie niszczyć spokój na sąsiedniej ulicy. Przy podejmowaniu tych 

decyzji proszę to też mieć na uwadze daleko idące konsekwencje 

i finansowe i zagrożenia różnego rodzaju, które starałam się 

wyżej wymienić. 

Jednocześnie rozumiem, że muszą być wprowadzone zmiany ale z 

uwzględnieniem wszystkich argumentów nie tylko nowych 

mieszkańców ulicy Fabijańskich, przecież kupując w latach 
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dwutysięcznych wiedzieli i widzieli jaka droga prowadzi do tych 

działek i co wtedy to było dobrze a teraz to muszą mieć dwie drogi 

do domów? Chcą żeby wartość ich nieruchomości wzrosła a nam 

którzy tu mieszkamy już od lat sześćdziesiątych i 

siedemdziesiątych ubiegłego wieku to co my mamy stracić na 

naszych nieruchomościach. Chcą zniszczyć nasz zielony, spokojny 

zakątek, żeby za chwile wszedł tam deweloper? Oczywiście 

należy zaplanować i dostosować istniejące schody do potrzeb osób 

niepełnosprawnych np. przez budowę pochylni.  

14.  14.  13.09.2022 [...]* Wnosi o niewprowadzenie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej). Jako mieszkanka nie zgadza się na taką zmianę. 

Będzie ona skutkowała: 

1. Znacznym zwiększeniem ruchu samochodowego na ulicach Jana 

Sawickiego i Mieczysława Owcy-Orwicza przez zmianę tych 

ulic w ulice przelotowe przez to stanowić to będzie zagrożenie 

bezpieczeństwa pieszych. Aktualnie na ul. Sawickiego poruszają 

się tylko samochody naszych mieszkańców i spacerują starsi 

mieszkańcy, matki z małymi dziećmi i przechodzą turyści na 

Kopiec Kościuszki. 

2. Zagrożeniem dla pieszych ze względu na zwiększony ruch 

samochodowy należy przygotować na skrzyżowaniu ul. 

Sawickiego i ul. Owcy-Orwicza przejścia dla pieszych. W 

dolnym odcinku ul. Owcy - Orwicza brak dwustronnego 

chodnika. Samochody w tych miejscach będą musiały się 

zatrzymywać co będzie powodowało dyskomfort dla 

przechodzących mieszkańców. Należy zaznaczyć, że wszystkie 

podstawowe sklepy - spożywcze, warzywniak, piekarnia i apteka 

znajdują się na ul. Kr. Jadwigi - do tych sklepów chodzimy 

codziennie. 

3. Uciążliwością hałasu i spalin przez co spadnie wartość naszych 

nieruchomości. Nasi przodkowie nie po to budowali w tak 

spokojnej i cichej ulicy aby teraz dla panu mieszkańców 

z ul. Fabijańskich nasze nieruchomości traciły na wartości. 

4. Spadkiem bezpieczeństwa naszych domów - nieruchomości 

położone na tzw. ślepych ulicach są zdecydowanie mniej 

narażone na kradzieże i rabunki. 

5. Zaburzeniem ciszy i spokoju na ul. Sawickiego. Dlaczego 

mieszkańcy ul. Fabijańskich w momencie uzyskiwania 

pozwolenia na budowę zaakceptowali sposób obsługi 

komunikacyjnej swoich nieruchomości wskazany w warunkach 

przyłączenia do drogi publicznej (ul. Kr. Jadwigi) polegający na 

dojeździe przez ul. Fabijańskich. Byli świadomi jak wygląda ta 

droga i jaki ma charakter a jednak zdecydowali się na budowę 

swoich domów z taką drogą dojazdową. Czy nie chodzi o 

otwarcie drogi i to po pretekstem braku dojazdu karetki 

pogotowia czy też dostępności dla osoby niepełnosprawnej ale w 

przyszłości dla deweloperki. Uważam, że powinni się postarać o 

remont swojej ulicy dojazdowej i na tym skupić swoją uwagę. 

6. Obawiam się, że w wyniku przeprowadzenia tej drogi 

dojazdowej ruszy deweloper z pomysłem na wycięcie drzew na 

435/5 

435/6 

KDD.3  uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

       Równocześnie wyjaśnia się, że zapisy projekt planu umożliwiają 

realizację np. pochylni zapewniających warunki dla poruszania się 

osobom ze szczególnymi potrzebami.  
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Sikorniku i wybudowania kolejnego osiedla. Proszę się 

zastanowić jak tak przygotowany plan będzie miał liczne 

niekorzystne dla mieszkańców konsekwencje. Jest to plan tylko 

dla dobra 9-ciu domów a o wiele więcej domów straci spokój, 

bezpieczeństwo. Rozumiem, że tam na ul. Fabijańskich ma 

dojechać karetka pogotowia ale przecież do tego czasu też tam 

dojeżdżała. Wystarczy postarać się o remont tej ulicy i wszystko 

będzie w porządku nie muszą być angażowani mieszkańcy 

sąsiednich ulic, którym stwarza się zagrożenia w/w/ i muszą się 

bronić i udowodniać, że to jest zły pomysł. Taki układ był od 

kilkudziesięciu lat to co teraz się zmieniło, przybyło kilku 

nowych mieszkańców i chcą tzw. starym mieszkańcom zmienić 

ich świat dlaczego oni mają do tego prawo a ja nie mogę zostać 

przy tym co dla mnie dobre. W naszych domach już mieszkają 

trzecie pokolenia i chcą dziedziczyć to co było dobre. 

7. Problemami z odprowadzeniem wód opadowych- ulica 

Sawickiego nie jest dostosowana do skutecznego odprowadzenia 

wody opadowej - problemy występują już teraz przy silniejszych 

opadach deszczu. 

8. Nieuzasadnionymi kosztami - inwestycja będzie bardzo 

kosztowna z uwagi na usytuowanie w jej obrębie licznych 

instalacji gazowych, wodnych tuż przy schodach. Istnieje duża 

różnica poziomów między ulicami Sawickiego a Fabijańskich w 

związku z tym prace ziemne a także wywłaszczenie sąsiednich 

nieruchomości będzie bardzo kosztowne nie wiem czy nie 

przekroczy kosztu remontu samej ulicy Fabijańskich to też 

należy brać po uwagę przy tej zmianie. 

9. Zniszczeniem świeżo wyremontowanej ulicy Sawickiego aby 

przeprowadzić połączenie tych dwóch ulic - zamiana schodów na 

jezdnię doprowadzi do tego, że nasza ulica Sawickiego zostanie 

poprzez przebudowę zniszczona - ponieważ musi tam wjechać 

ciężki sprzęt i ciężki materiał- (koparki, ciężkie samochody do 

wywozu gruzu z przejętych wywłaszczonych nieruchomości). Na 

naszej ulicy zostanie zniszczona jezdnia, chodniki z 

krawężnikami. Obecnie Rada Dzielnicy VII musiała się wycofać 

z projektu przebudowy schodów ponieważ okazało się to bardzo 

kosztowne. 

Oczywiście należy zaplanować i dostosować istniejące schody do 

potrzeb osób niepełnosprawnych np. przez budowę pochylni ale tak 

aby nie niszczyć naszego spokojnego i zielonego zakątka.  

15.  15.  15.09.2022 [...]* Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na 

KDD.3. Przedmiotowy teren obejmuje obszar schodów na 

zachodnim końcu ul. Sawickiego oraz przylegającej działki 435/5, 

stanowiącej własność prywatną. Zmiana ta motywowana była przez 

autorów uwagi złożonej 29.03.2022 poprawą bezpieczeństwa ruchu 

na ul. Fabijańskich. Warunki i bezpieczeństwo ruchu na ul. 

Fabijańskich nie uległy jednak pogorszeniu od czasu, gdy jej 

Mieszkańcy podejmowali decyzje o nabyciu lub budowie swoich 

domów. Jednocześnie, wydając pozwolenia na budowę, organ 

administracji publicznej najwyraźniej także uznawał warunki 

dojazdu do posesji za wystarczające. Przytaczane przez autorów 

435/5 

435/6 

KDD.3  uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

16.  16.  14.09.2022 [...]*  

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

17.  17.  14.09.2022 [...]*    

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

18.  18.  14.09.2022 [...]* 

19.  19.  14.09.2022 [...]* 
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ww. uwagi argumenty dotyczące bezpieczeństwa są także trudne 

do potwierdzenia, gdyż zdarzenia na ul. Fabijańskich, jako na 

drodze niepublicznej, nie podlegają ewidencjonowaniu w 

policyjnej bazie SEWiK ani w rejestrze BRD Zarządu Dróg Miasta 

Krakowa. Bezpieczeństwo na ul. Fabijańskich mogło wprawdzie 

ulec poprawie, gdyż podczas realizowanej w 2018 roku przez 

MPWiK inwestycji pn. ,,Budowa sieci wodociągowej z 

przebudową przyłączy wodociągowych w ul. Fabijańskich w 

Krakowie” (zamówienie nr 751/SW-21/2017) zbudowana już 

została przeciwpoślizgowa nawierzchnia, którą jednak następnie na 

stanowcze żądanie mieszkańców zerwano, a w jej miejsce 

ponownie ułożono rzekomo zabytkową śliską kostkę brukową. 

Naturalnym rozwiązaniem problemu bezpieczeństwa na ul. 

Fabijańskich byłoby w pierwszej kolejności wykonanie korekt 

samej ulicy, obejmujących dostosowanie nawierzchni, kontrolę 

liniowości nachylenia czy wręcz instalacji sygnalizacji do ruchu 

wahadłowego. W istocie autorom ww. uwagi chodzi więc o 

podniesienie komfortu dojazdu i wartości nieruchomości przy ul. 

Fabijańskich, lecz taka zmiana nie może być wprowadzana 

kosztem obniżenia komfortu, bezpieczeństwa i wartości 

nieruchomości przy ul. Jana Sawickiego oraz ul. Owcy-Orwicza. 

W naturalny sposób taka zmiana rodziłaby roszczenia 

odszkodowawcze ze strony właścicieli działek, na które ma wpływ. 

Zmiana ta wydaje się także nieuzasadniona, gdyż ul. Fabijańskich 

jest wprawdzie ulicą stromą, ale alternatywna (po wykonaniu 

ewentualnego połączenia) trasa dojazdu prowadzi przez ul. Owcy-

Orwicza, która również charakteryzuje się znacznym nachyleniem, 

a - szczególnie po uruchomieniu lokali usługowych w nowym 

budynku przy jej skrzyżowaniu z ul. Królowej Jadwigi, co skutkuje 

dużą liczbą parkujących samochodów i zwężeniem dostępnego 

pasa jezdni - ruch na niej jest znacznie utrudniony. Należy 

jednocześnie wspomnieć, że po konsultacjach społecznych, w 2020 

roku przystąpiono do realizacji zadania pn. ,,Budowa pochylni dla 

osób z niepełnosprawnością wraz z przebudową schodów 

łączących ul. Fabijańskich i ul. Sawickiego wraz z odwodnieniem, 

oświetleniem oraz przekładkami kolidującego uzbrojenia” (zadanie 

ZDMK/DIW/W-Vll-23/20). Opracowane zostały dwa warianty 

koncepcji rozwiązania, a Miasto obecnie jest na etapie zamawiania 

dokumentacji projektowej dla wybrane3o wariantu, tj. budowy 

chodnika pieszego, który poddany został także audytowi 

rowerowemu. Koszt projektów wyniesie prawdopodobnie ponad 

100 tys. zł, a sama realizacja - wielokrotnie więcej. 

W przedstawionej argumentacji autorzy ww. uwagi traktują tę 

realizowaną już inwestycję jako tymczasową, która docelowo 

miałaby zostać rozebrana i zastąpiona drogą publiczną. Gdyby 

miało tak się stać, stanowiłoby to rażącą niegospodarność w 

wydatkowaniu środków publicznych. 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

 

20.  20.  15.09.2022 [...]* Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej). Jako mieszkańcy nie zgadzamy się na taką zmianę, 

mającą de facto na celu ułatwienie przejazdu mieszkańców jednej 

   uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

21.  21.  16.09.2022 [...]* 

22.  22.  16.09.2022 [...]* 



 7 

ulicy kosztem sąsiadów. Za całkowicie chybioną uważamy 

argumentację mieszkańców ulicy Fabijańskich. Aktualny układ 

drogowy istnieje od dziesięcioleci na tym obszarze i poza 

komfortem i wygodą poruszania się samochodami osobowymi 

mieszkańców ulicy Fabijańskich, nie znajdujemy uzasadnienia dla 

zaproponowanej zmiany. Zgadzamy się jednocześnie, że ulica 

Fabijańskich nie jest dostosowana do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

23.  23.  12.09.2022  [...]* 

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej) – na obszarze działki nr 435. 

1. Jeżeli powodem proponowanych zmian są kwestie wzmożonego 

ruchu w obrębie ulicy Kró1owej Jadwigi, to rozwiązaniem 

problemu nie może być tworzenie obocznych objazdów w obrębie 

naszych ulic, gdyż nie spełnią one warunków drogi alternatywnej. 

Jedynym rozwiązaniem jest maksymalne wykorzystanie 

posiadanych funduszy i jak najszybsze zrealizowanie projektu 

trasy Zwierzynieckiej w celu domknięcia III Obwodnicy, która 

przejmie ruch z zachodnich i północnych okolic Krakowa i 

autostrady A4. Obecna infrastruktura drogowa wystarczy 

wówczas w zupełności do zapewnienia potrzeb mieszkańców 

Woli Justowskiej i Półwsi Zwierzynieckich. 

2. Już aktualnie obserwowane zwiększenie ruchu w zamkniętym 

obszarze ulic Sawickiego i Owcy-Orwicza związane z 

przesunięciem strefy ograniczonego parkowania, stwarza 

problemy i zwiększa zagrożenie dla pieszych i dzieci oraz 

turystów pieszych i rowerzystów korzystających z jedynego w tej 

okolicy przejścia w kierunku Kopca Kościuszki. Uruchomienie 

przejazdu z ul. Fabijańskich bezpośrednio do ul. Sawickiego 

zdecydowanie zwiększy w tym właśnie miejscu ruch o przejazdy 

pojazdów mieszkańców i dostawców. 

3. Już obecnie sąsiedztwo naszych ulic z granicą strefy parkowania 

powoduje, że ok. 20-30 aut dodatkowo wjeżdża i parkuje 

aktualnie w godzinach pracy codziennie w tym rejonie 

utrudniając komunikację i możliwości parkowania przy własnych 

435/5 

435/6 

KDD.3  Uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 
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posesjach. 

4. Zamknięta strefa ulic Sawickiego i Owcy-Orwicza - stanowi 

jeszcze bezpieczny i przyjazny obszar dla dzieci i turystów 

pieszych i rowerowych zmierzających na Kopiec Kościuszki. 

Przejście do Lasu Sikornik w kierunku Kopca, na styku ulic 

Sawickiego i Fabijańskich jest jednym z najbezpieczniejszych 

wejść turystycznych - w oddali od ruchliwych ciągów 

komunikacyjnych. Powinno być chronione i pielęgnowane oraz 

dobrze oznakowane - aby w naszym mieście podkreślać przytulne 

Jego walory. 

5. W związku z bezpośrednim zainteresowaniem i wnioskowaniem 

oraz lobbowaniem w tej kwestii wyłącznie mieszkańców ul. 

Fabijańskich - zastanawiające wydaje się proponowanie przez 

Wydział Infrastruktury właśnie takich dotychczasowych 

rozwiązań, które poprawiają komfort życia mniejszości - kosztem 

zdecydowanej większości. 

Ponadto przedłożono wnioski do wykorzystania i zrealizowania 

w celu rozwiązania aktualnego problemu (…)  

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Część pisma zawierająca propozycje zmian organizacji ruchu na 

ulicach sąsiednich nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 

ust.1 ustawy, gdyż nie dotyczy tzw. materii planistycznej. Organizacja 

ruchu - zarówno pojazdów jak i pieszych - nie należy do zadań planu 

miejscowego. 

24.  24.  12.09.2022 [...]* 

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej) - na obszarze działki nr 435. Przez większy ruch na 

ulicy Sawickiego zmniejszyłoby się bezpieczeństwo przede 

wszystkim młodzieży bawiącej się lub uprawiającej sporty 

(np. jazda na rowerze) na ulicy, ale także osoba starszym które 

wyprowadzają swoje psy. Ulica nie jest przystosowana do ruchu 

tego typu przez co mogły by się pojawić problemy z przejezdnością 

tego odcinka drogi co mogłoby sprawić dyskomfort mieszkańców 

mieszkających w pobliżu przejazdu blisko. 

435/5 

435/6 

KDD.3  Uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę. 

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

25.  25.  12.09.2022 [...]* 

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

Wnosi o niewprowadzanie zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 

(teren ciągu pieszego) na KDD.3 (teren drogi publicznej klasy 

dojazdowej) - na obszarze działki nr 435. Jako mieszkaniec nie 

zgadzam się na taką zmianę. Ulica Sawickiego prowadzi do bardzo 

często wykorzystywanej (przez dzieci, młodzież, rowerzystów i 

435/5 

435/6 

KDD.3  Uwaga 

nieuwzględniona 

Uwaga nieuwzględniona. Ze względu na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa dojazdów pozostawia się zmianę przeznaczenia 

terenu KDX.2 na KDD.3. Rozwiązanie takie przyczyni się do 

polepszenia warunków przejezdności, również w przypadku 

wystąpienia awarii i wypadków, umożliwiając zarówno wyjazd 
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osoby, które chcą skorzystać ze spacerów po Sikorniku) ścieżki 

leśnej. Wejście na tą ścieżkę po zmianie byłoby niebezpieczne. 

Bardzo często ul. Sawickiego jest wykorzystywana przez klasy 

prowadzone przez nauczycieli na lekcje wychowania fizycznego, 

rodziny z małymi dziećmi które korzystają z wejścia do lasu od 

strony naszej ulicy. Ul. Fabijańskich ma wjazd bezpośrednio z ul. 

Królowej Jadwigi. Nie widzę powodu, aby tworzyć dodatkowy 

wjazd od strony ul. Sawickiego. 

z terenu jak i dojazd np. służb ratowniczych. Dojazd do budynków 

mieszkalnych, zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, przebiega po 

łuku i jest bardzo stromy, przez co w okresie jesienno-zimowym staje 

się niebezpieczny ze względu na ryzyko poślizgu.  

       Przewidziane w projekcie planu połączenie ul. Fabijańskich 

z ul. Sawickiego nie ma na celu zastąpienia istniejącego obecnie 

dojazdu do budynków zlokalizowanych przy ul. Fabijańskich, ale 

stanowić ma dla niego alternatywę.  

 

Wyjaśnia się dodatkowo, że działki zlokalizowane przy ulicy 

Fabijańskich podlegają ustaleniom obowiązującego mpzp 

„Strzelnica-Sikornik” - Uchwała Nr XXXII/813/19 Rady Miasta 

Krakowa z dnia 18.12.2019 r. Mają przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną - teren oznaczony symbolem MN.1, 

(przy czym możliwa do zabudowy jest jedynie część jednej działki) 

lub pod zieleń naturalną w ramach parku krajobrazowego - teren 

oznaczony symbolem ZN.1, w którym nie dopuszcza się lokalizacji 

zabudowy.  

         Podczas procedury sporządzania mpzp projekt planu został 

przekazany do właściwego zarządcy dróg w celu uzgodnienia. 

Otrzymane uzgodnienie nie zawierało uwag dotyczących braku 

możliwości zmiany przeznaczenia terenu KDX.2 na KDD.3. 

Rozwiązanie to nie zostało zakwestionowane. 

26.  26.  2.09.2022 [...]* 

reprezento-

wani przez 

[...]* 

W imieniu i z upoważnienia mieszkańców ulicy Fabijańskich, 

którzy złożyli (podczas pierwszego wyłożenia projektu planu do 

publicznego wglądu) do planu „Piastowska II” uwagę z prośbą 

o takie przekształcenie planu aby było możliwe połączenie 

w przyszłości ulic Fabijańskich i Sawickiego - bardzo dziękuję za 

uwzględnienie tej uwagi. 

           Mamy nadzieję, że po latach starań o poprawę 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym na naszej ulicy nowy plan da 

nam realną możliwość bezpiecznego dojazdu i korzystania z 

naszych posesji. Jesteśmy równocześnie przekonani, że 

przedmiotowe zapisy planu w niczym nie zakłócą spokojnego 

użytkowania ulic Sawickiego i Owcy Orwicza. Zresztą tak jak 

przedstawialiśmy to w uwadze skierowanej do planu, 

bezpieczeństwo w ruchu drogowym ul. Fabijańskich i spokój na 

ulicy Sawickiego nie są wartościami, które da się porównać 

a wybór pomiędzy nimi jest dość oczywisty. 

435/5 

435/6 

KDD.3 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu, gdyż nie kwestionuje ustaleń 

projektu planu, lecz popiera jego rozwiązania. 

27.  27.  16.09.2022   [...]* 

  reprezento- 

  wany przez  

  [...]* 

Wnosi o: 

1. Zmianę brzmienia §7 ust. 1 i zastąpienie go treścią: 

„1. Zasady sytuowania obiektów budowlanych na działce 

budowlanej: 

1) zakaz lokalizacji budynków w zabudowie szeregowej, 

2) zakaz lokalizacji budynków gospodarczych i wiat 

śmietnikowych od strony dróg publicznych” . 

Brak uwzględnienia zakazu tworzenia budynków gospodarczych 

oraz wiat śmietnikowych od strony dróg publicznych może 

doprowadzić do bardzo głębokiego pogorszenia się porządku w 

dzielnicach mieszkalnych co wydaje się niedopuszczalne w tak 

unikalnej dzielnicy położonej blisko historycznego centrum 

273/3 MN.8  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad 1 

Uwaga 

nieuwzględniona 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad 1. Uwaga nieuwzględniona. Zapis dotyczący zakazu lokalizacji 

budynków gospodarczych i wiat śmietnikowych od strony dróg 

publicznych został usunięty z tekstu projektu planu, gdyż jego 

pozostawienie mogłoby w wielu przypadkach uniemożliwić 

zagospodarowanie nieruchomości z powodu np. nachylenia terenu, 

usytuowania budynku na działce i drogi dojazdowej. Ze względu na 

stan zainwestowania obszaru: większość działek zlokalizowanych 

przy drogach publicznych jest już zabudowana i zagospodarowana, 

zapis ten nie zostanie przywrócony.  
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Krakowa. 

2. Usunięcie §7 ust. 2. 

Ad 2 

- 

Ad 2 

- 

Ad 2. Pismo w zakresie punktu 2 nie stanowi uwagi do planu, gdyż 

dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego częściowego 

wyłożenia. 

28.  28.  16.09,2022 [...]* 

złożono 2 

uwagi tej 

samej treści 

Wnosi o przywrócenie wykreślonego zapisu w §17 ust. 9 pkt 1 

dopuszczającego „docieplenie - przy zachowaniu artykulacji 

architektonicznej i detali architektonicznych”. Zmiana ta jest 

zaskakująca (nie było takich wniosków ani uwag), ale również 

niedopuszczalna z punktu widzenia możliwości użytkowania tego 

budynku jako budynku jednorodzinnego (czyli uniemożliwia 

realizację jego podstawowej funkcji). Koszty ogrzewania takiego 

budynku bez możliwości zewnętrznego (czyli właściwego) 

ocieplania, będą dyskwalifikować ten budynek z normalnego 

użytkowania. (…) 

543 MN.4   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga 

nieuwzględniona 

 

Wyjaśnienie: zmiany zapisów w projekcie planu dotyczące m.in. 

zakazu docieplenia elewacji budynków zabytkowych od strony 

zewnętrznej, wynikają z opinii Miejskiego Konserwatora Zabytków 

przekazanej w toku procedury planistycznej (pismo znak KZ-

02.4120.7.46.2018, data wpływu do BP UMK: 11.02.2022) oraz 

pisma znak KZ-02.4120.7.46.2018 z dnia 11.04.2022 w sprawie uwag 

do mpzp obszaru „Piastowska II”. 

           Niezależnie od powyższego do zakresu działań Miejskiego 

Konserwatora Zabytków należy realizacja zadań wynikających 

z Porozumienia pomiędzy Wojewodą Małopolskim a Prezydentem 

Miasta Krakowa zawartym w Krakowie w dniu 11 maja 2010 r. w 

sprawie powierzenia prowadzenia niektórych spraw z zakresu 

właściwości Małopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków - 

w tym postępowaniach dotyczących zgłoszeń wykonywania robót 

budowlanych oraz w sprawie wydawania decyzji administracyjnych. 

 

Uwaga nieuwzględniona. Nieuwzględnienie wymogów 

konserwatorskich - w tym przypadku dopuszczenie docieplenia 

budynku od strony zewnętrznej - mogło by doprowadzić do 

zniszczenia wyglądu zabytku i jego przyspieszonej degradacji. 

Jedną z priorytetowych wartości zabytku jest wartość autentyzmu 

substancji, co oznacza zachowanie nie tylko pierwotnego wyglądu, ale 

także oryginalnych materiałów oraz technologii wykonania elewacji. 
W przypadku planowanych prac przy elewacji budynku należy 

zachować przede wszystkim jego oryginalną substancję zabytkową 

i przywrócić obiektowi pełne walory estetyczne, detale 

architektoniczne, pierwotną kolorystykę. Zgodnie z zasadami ochrony 

konserwatorskiej, wszelkie działania inwestycyjne należy 

podporządkować zasadzie maksymalnego poszanowania pierwotnej 

substancji oraz oryginalnych elementów wystroju. 

        Projekt planu, mimo że zakazuje docieplenia od strony 

zewnętrznej, nie uniemożliwia innych prac termomodernizacyjnych 

dla tego budynku (takich jak np. izolacja przegród poziomych lub 

dachu). Możliwe jest również zastosowanie docieplenia ścian 

zewnętrznych od wewnątrz - stosując odpowiednie współczesne 

technologie, np. za pomocą termoizolacyjnych płyt dedykowanych do 

tego typu dociepleń. 

29.  29.  16.09.2022 [...]* Wnosi o: 

1. Zmianę zapisów w §7 lub §8 ust. 15 i wprowadzenie możliwości 

odbudowy istniejących zabudowań zlokalizowanych 

w obszarach MNos.3. 

2. Ustanowienie strefy buforowej dla wskazanego osuwiska lub 

inne ograniczenie dla nowej zabudowy w sąsiedztwie osuwiska. 

3. Zwiększenie szerokości planowanych w mpzp pasów drogowych 

dróg publicznych. Zawężenie pasów drogowych przyszłych dróg 

publicznych uniemożliwia wykonanie dróg we wskazanych przez  

MPZP liniach rozgraniczających drogę. Zawężanie, ograniczanie 

terenów przyszłych dróg publicznych, wprowadzanie obszarów 

 

378/9 

378/1 

 

MNos.3 

 

 

 

 

KDD 

 

KDD.8 

 

Ad 1 

- 

 

Ad 2 

- 

 

Ad 1 

-  

 

Ad 2 

- 

 

 

 

 

 

Ad 1, Ad 2. Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 

ust.1 ustawy, gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem 

ponownego częściowego wyłożenia. 

 

 

 

Ad 3. Wyjaśnienie: pismo rozpatrywane jest jako uwaga do planu 

w zakresie podlegającym ponownemu wyłożeniu do publicznego 

wglądu części projektu planu, tj. w zakresie: 

a) zmniejszenia szerokości części terenu drogowego KDD.8,  

b) zmiany przeznaczenia części terenu drogowego KDZ.1 na ZP.3  



 11 

zabudowy mieszkaniowej, zwiększy w przyszłości koszty 

koniecznych wykopów pod drogi publiczne. Przedmiotowe nie 

jest korzystnym rozwiązaniem dla Miasta Krakowa. 

Przedmiotowa zmiana wpływa na zwiększanie kosztów realizacji 

dróg publicznych. Przyjęte szerokości dróg publicznych nie dają 

możliwości realizacji dróg publicznych zgodnych z przepisami 

rozporządzenia dla kształtowania dróg publicznych. W myśl 

przepisów rozporządzenia droga publiczna powinna posiadać 

jezdnię o szerokości min 5m, posiadać dwu stronne pobocza 

(min 0,75 każde) lub chodniki ( min 2,2m). Dodatkowo ustawa o 

drogach publicznych narzuca na zarządcy pozostawienie obszaru 

0,75 m od ostatniego elementu pasa drogowego z każdej strony 

drogi. Mając na uwadze powyższe minimalna szerokość linii 

rozgraniczającej dla dróg publicznych powinna wynosić min 8m 

a zalecana szerokość powinna wynosić 10m. Przyjmowane w 

MPZP szerokości przyszłych pasów drogowych mniejsze niż 8m 

nie dają możliwości kształtowania dróg publicznych zgodnych z 

obowiązującymi przepisami. 

 

 

 

 

Ad 3. Uwaga 

nieuwzględniona 

c) zmiany przeznaczenia części terenu drogowego KDZ.2 na ZP.2. 

W pozostałym zakresie punktu 3 pismo nie stanowi uwagi do planu 

w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, gdyż dotyczy ustaleń nie będących 

przedmiotem ponownego częściowego wyłożenia. 

Ad 3. Uwaga nieuwzględniona.  

      Ad a). Ze względu na stan własności oraz zasadniczo utrwalone 

zagospodarowanie terenu zawężono szerokość dla fragmentu 

terenu drogi publicznej KDD.8 na długości około 70 m tj. 

w obrębie 5 działek ewidencyjnych. Pozostawiono natomiast 

przebieg nieprzekraczalnej linii zabudowy, poza którą nie można 

sytuować nowych lub rozbudowywanych budynków oraz ich 

części.  

        Teren drogi publicznej KDD.8 został wyznaczony na istniejącej 

ulicy Emaus i działce stanowiącej własność Gminy Miejskiej 

Kraków.  

    Ad b), ad c). Zmiana przeznaczenia fragmentów terenów 

drogowych oznaczonych w edycji projektu planu z I wyłożenia 

symbolami KDZ.1, KDZ.2 na tereny zieleni urządzonej, 

o przeznaczeniu pod skwery i zieleńce, o symbolach ZP.2, ZP.3 

ma na celu ochronę istniejącej zieleni. Teren ZP.2 pełni funkcje 
zieleni ochronnej dla przyległych zabudowań, teren ZP.3 jest 

niedawno zagospodarowanym i urządzonym zieleńcem 

przylegającym do przedszkola.  

Projekt planu w ww. zakresie został uzgodniony z właściwym 

zarządcą dróg, który nie wniósł zastrzeżeń do wprowadzonych zmian. 

30.  30.  2.09.2022 [...]* Wnosi o uwzględnienie działki 126102_9.0011.418 jako teren 

drogi. 

418 MNos.2 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

31.  31.  14.09.2022 [...]* Wnosi o nieograniczanie terenu z możliwością zabudowy, objęcie 

jej w całości jako budowlanej, uwzględnienia przeznaczenia części 

działek nr 291/2 i 293/1 jako przeznaczonych w wydanej decyzji o 

warunkach zabudowy (Nr AU-2/7331/1527/2010 z 27.05.2010r) 

pod infrastrukturę techniczną, drogową, która miała łączyć się z 

działką nr 606 przeznaczoną pod drogę. 

296 

291/2  

293/1 

MN.8 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

32.  32.  15.09.2022 [...]* 

złożono 2 

pisma tej 

samej treści 

Wnosi o zmianę wskaźnika intensywności zabudowy z 0,01 – 0,6 

na 0,01 – 0,75. 

250/2 MN.6 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

33.  33.  15.09.2022 [...]* 

reprezento-

wani przez 

[...]* 

Wnoszą o zmianę projektu planu poprzez dopuszczenie możliwości 

lokalizacji nowych budynków mieszkalnych na działkach nr 439/2 

i 438/2 

439/2  

438/2 

MNos.1 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

34.  34.  15.09.2022 [...]* Wnoszą o możliwość zabudowy działek przylegających do ul. 

Królowej Jadwigi budynkami o wysokości do 13m, zakończonymi 

również dachami mansardowymi o przeznaczeniu mieszkalnym jak 

i inwestycyjno-usługowym. 

  - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

35.  35.  16.09.2022 [...]* Wnosi o wykreślenie w tekście projektu planu §8 pn 15.1 w całości 

i zastąpienie go zapisem dopuszczającym na obszarze osuwiska 

oznaczonego numerem 85772 budowę nowych obiektów 

budowlanych, budowę domu jednorodzinnego po wykonaniu 

dokumentacji geologiczno-inżynierskiej wykonanej w uzgodnieniu 

433 

 

MN.11 

 

- 

 

- 

 

Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 
36.  36.  16.09.2022 [...]* 

37.  37.  16.09.2022 [...]* 

38.  38.  16.09.2022 [...]* 

39.  39.  16.09.2022 [...]* 



 12 

40.  40.  16.09.2022 [...]* z odpowiednimi służbami Urzędu Miasta Krakowa. (…) 

Dokumentacja geologiczno-inżynierska, w której określone 

zostanie położenie powierzchni poślizgu osuwiska na podstawie 

analizy rdzeni pochodzących z pełno rdzeniowanych otworów 

wykonanych podwójną lub potrójną rdzeniówką. Ponadto 

dokumentacja powinna zawierać sugestie rozwiązań 

konstrukcyjnych zapewniających bezpieczeństwo budowy i 

eksploatacji, poparte odpowiednimi obliczeniami stateczności oraz 

ewentualnie wskazówki dotyczące sposobu poprawy lub 

modyfikacji warunków podłoża, wskazówki do sposobu 

odprowadzenia wód opadowych czy koniecznego zabezpieczenia 

terenu. 

41.  41.  16.09.2022 [...]* 

42.  42.  16.09.2022 [...]* 

złożono 3 

pisma tej 

samej treści 

Wnosi o zmianę dotychczasowego zapisu na następujący:  

§8 par. 15 

Uwaga nr 1: Na obszarze osuwiska oznaczonego numerem 85772 

ustala się 

15. Na obszarze osuwiska 85772 (o których mowa w ust. 12) ustala 

się: 

1) zakaz: 

a) budowy nowej zabudowy jednorodzinnej na podstawie 

dokumentacji geologiczno-inżynierskiej (m.in. wiercenia 

głęboko-rdzeniowe) która jednoznacznie potwierdzi zagrożenie 

zabudowę tej działki domem jednorodzinnym. 

Uwaga nr 2: Proponowana nowa treść zapisu: 

Dopuszcza się:  - budowę nowych obiektów budowlanych na 

terenie dz. 433 – np. tzw. „podciągnięcie” mediów, droga 

dojazdowa, domek działkowy) 

Uwaga 3:  - budowę domu jednorodzinnego, całorocznego, ale po 

wykonaniu dokumentacji geologiczno-inżynierskiej (m.in. 

wiercenia głęboko-rdzeniowe) wykonanej w uzgodnieniu z 

odpowiednimi służbami urzędu miasta Krakowa i tylko w 

przypadku pozytywnych wyników tych badań dla takiej zabudowy. 

Dokumentacja geologiczno-inżynierska, w której określone 

zostanie położenie powierzchni poślizgu osuwiska na podstawie 

analizy rdzeni pochodzących z pełno rdzeniowanych otworów 

wykonanych podwójną lub potrójną rdzeniówką. Ponadto 

dokumentacja powinna zawierać sugestie rozwiązań 

konstrukcyjnych zapewniających  bezpieczeństwo budowy i 

eksploatacji, poparte odpowiednimi obliczeniami stateczności oraz 

ewentualnie wskazówki dotyczące sposobu poprawy lub 

modyfikacji warunków podłoża. 

433 MN.11 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

43.  43.  14.09.2022 [...]* Wnosi o przesunięcie linii zabudowy zrównując do linii zabudowy 

jak we wschodniej części terenu 

267/3 

267/4 

MN.8 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

44.  44.  8.09.2022 [...]* Wnoszą o wyłączenie z planu zagospodarowania przestrzennego 

zapisów dotyczących ochrony obiektu zabytkowego, oznaczonego 

na rys. planu symbolem E5 - §18 ust. 6 pkt 3 lit. c: „historycznej 

formy stolarki okiennej, historycznej stolarki bramnej” oraz lit. d: 

„ogrodzenia (kamiennych murków i słupków, paneli z siatki”. 

412 MNos.2 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

45.  45.  16.09.2022 [...]* Wnosi o to, aby dla obszaru MN.5 zostały dokonane następujące 

zmiany: 

230/1 

230/2 

MN.5 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 
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1. dopuszczenie zabudowy jednorodzinnej bliźniaczej 

2. podwyższenie współczynnika intensywności zabudowy do 

maksymalnego poziomu 0,9. 

częściowego wyłożenia. 

46.  46.  16.09.2022 [...]* Wnosi o wpisanie do projektu planu dla tej działki wszystkich 

zapisów z uzyskanej decyzji o warunkach zabudowy (nr AU-

02/6730.2/811/2021 z dnia 23.11.2021) dla budynku mieszkalnego 

wielorodzinnego wraz z garażem podziemnym. Gdyby nie zostało 

to uwzględnione i działka pozostała w obszarze zabudowy 

jednorodzinnej - wnosi o dopuszczenie zabudowy bliźniaczej i 

szeregowej oraz o zmiany: powierzchnia zabudowy wraz z 

utwardzeniami: 50%, powierzchnia biologicznie czynna -30%, 

wykonywanie dachów zielonych, wysokość zabudowy:13,0m a dla 

dachów płaskich 11,0m, dopuszczenie dachów płaskich, możliwość 

wykonania kondygnacji podziemnej. 

210/4 

210/5 

MN.5 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

47.  47.  16.09.2022 [...]* Wnosi o dopuszczenie zabudowy bliźniaczej i szeregowej oraz o 

zmiany: powierzchnia zabudowy wraz z utwardzeniami: 50%, 

powierzchnia biologicznie czynna -30%, wykonywanie dachów 

zielonych, wysokość zabudowy:13,0m a dla dachów płaskich 

i 14,0m dla pozostałych, dopuszczenie dachów płaskich, 

możliwość wykonania kondygnacji podziemnej. 

795/3 MN.8 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

48.  48.  16.09.2022 [...]* Wnosi o  

1. Całkowite wyłączenie działki spod oznaczenia ternu MNos.4 – 

osuwiska i traktowania jej jako normalną działkę w terenie MN.4 

– zabudowa jednorodzinna. 

2. Wpisanie do projektu planu dla działki nr 541 wszystkich 

zapisów z uzyskanej ostatecznej decyzji o warunkach zabudowy 

(nr AU-02/6730.2/619/2019 z dnia 11.07.2019) dla przebudowy, 

nadbudowy, rozbudowy budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego. 

Gdyby nie zostało to uwzględnione i działka pozostała w terenie 

osuwiska MNos.4 wnosi o: 

3. Zmianę §8 ust. 15 pkt 1b poprzez dopuszczenie odbudowy 

obiektu budowlanego na przedmiotowej działce 

4. Zmianę §8 ust. 15 pkt 1a poprzez doprecyzowanie , że 

rozbudowa i nadbudowa istniejących obiektów budowlanych jest 

możliwa, jeżeli przeprowadzone badania geologiczne, w tym 

prace geologiczno-inżynierskie na to pozwolą. 

5. Dodatkowo dla dz. nr 624 i 367/1 – o wyłączenie spod 

oznaczenia ternu MNos.4 – osuwiska i traktowania jej jako 

normalną działkę w terenie MN.4 – zabudowa jednorodzinna. 
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MNos.4 

ZN.4 

- - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

49.  49.  16.09.2022 [...]* Wnosi o zmianę przeznaczenia w planie na teren przeznaczony pod 

budownictwo jednorodzinne. 

402/25 MNos.2 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

50.  50.  30.08.2022 [...]* Wnosi o zniesienie zapisu o zakazie lokalizacji nowych budynków, 

rozbudowy i nadbudowy istniejących budynków w terenie MNos.4. 

356 MNos.4 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

51.  51.  16.09.2022 [...]* Wnoszą - jako właściciele działki nr 250/3 – o wyeliminowanie 

z projektu planu ulicy wewnętrznej łączącej ulice Piastowską 

i Słonecznikową. 

 KDD.12 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

52.  52.  20.09.2022 [...]* Wnosi o: 

1. Wskazanie budynku przy ul. Piastowskiej 15 jako budynku 

263 MN.8 - - Pismo nie stanowi uwagi do planu w rozumieniu art. 18 ust.1 ustawy, 

gdyż wpłynęło po upływie terminu wskazanego w ogłoszeniu i 
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wielorodzinnego. 

2. Objęcie budynku jako strefę usług. 

3. Uaktualnienie stanu istniejącego i uwzględnienie zapisu 

„istniejąca wysokość budynku od najniżej położonego wejścia 

o wysokości 17 m (+/- 0,3m na docieplenie stropodachu”. 

Ponadto w punkcie 17.6 - o skorygowanie zapisów w tym 

punkcie albo w punkcie 17.11 (dot. min. wskaźnika terenu 

biologicznie czynnego, wskaźnika intensywności zabudowy, 

max. wskaźnika powierzchni zabudowy, max. wysokości 

zabudowy). 

4. Dokonanie zmian układu komunikacyjnego - przedkłada wnioski 

do wykorzystania w celu umożliwienia połączeń 

komunikacyjnych i rekreacyjnych. 

obwieszczeniu Prezydenta Miasta Krakowa.  

Ponadto dotyczy ustaleń nie będących przedmiotem ponownego 

częściowego wyłożenia. 

[...]* - Wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie przepisów o ochronie danych osobowych oraz art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Monika Antoniuk – 

Główny Specjalista w Wydziale Planowania Przestrzennego UMK. 
 

 

Wyjaśnienia uzupełniające: 

1. Ilekroć w treści niniejszego załącznika jest mowa o: 

 Studium - należy przez to rozumieć Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Krakowa, 

 planie - należy przez to rozumieć sporządzany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego obszaru „Piastowska II”, 

 ustawie - należy przez to rozumieć ustawę z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 ze zm.). 

2. Przywołane w niniejszym załączniku zapisy projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu (m. in. numeracja rozdziałów, paragrafów, ustępów i punktów, a także ich redakcja) pochodzą z edycji projektu planu 

wyłożonego do publicznego wglądu. 

3. Zgodnie z art. 7 ustawy rozstrzygnięcie o nieuwzględnieniu uwag nie podlega zaskarżeniu do sądu administracyjnego. 

4. Ustalenia projektu planu mogą ulec zmianie w wyniku uzyskanych opinii i uzgodnień zgodnie z art. 17 pkt 13 ustawy. 

 


